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(Concept) Verslag 

Auditcommissie Bloemendaal op donderdag 25 januari 2018 

Aanvang: 20.00 uur in vergaderruimte Kareol van het gemeentehuis te Overveen 

 

Aanwezig:  

Auditcommissie: de heren Wehrmeijer (voorzitter) Bolkestein, Koster 

Accountant: de heren Moens en Bosma (Baker Tilly Berk) 

Wethouder: de heer Heijink 

Ambtelijke ondersteuning: de heren Goossens en Van der Lans 

Griffie: mevrouw Hageman 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom in 

het bijzonder de heren Bosma en Moens van accountantskantoor Baker Tilly Berk. 

 

2. Berichten van verhindering 

Er zijn geen berichten van verhindering 

 

3. Mededelingen voorzitter en leden 

Dit agendapunt wordt behandeld na agendapunt 6. 

 

4. Vaststellen van de agenda 

De voorzitter stelt voor dat het deze week binnengekomen Memo Accountant 

opdrachtbevestiging extern accountant, van de griffier, Jan Hoek als agendapunt 

8 op de agendapunt wordt geplaatst. De agenda wordt verder ongewijzigd 

vastgesteld. 

 

5. Vaststellen van het verslag van 4 oktober 2017 

Het verslag wordt vastgesteld met de opmerking dat de wens van de wethouder 

om meer overleg momenten met de accountant gemist werd. 

 

6. Bespreking Management Letter 2017 (hierna aan te duiden als ML) 

De voorzitter begint met de mededeling dat de ML gericht is aan het College, met 

adviezen ter verbetering van de administratieve organisatie en opmerkingen over 

zaken die opgelost/intern  uitgezocht moeten worden voor een efficiënt verloop 

van de Jaarrekeningcontrole . De auditcommissie wil per pagina de ML bespreken. 

Bij iedere pagina worden door de leden vragen gesteld en stelt men aantal zaken 

aan de orde. Hierbij wordt ook de opvolging advies ML 2017 door de organisatie 

(corsanummer: 2017022428) betrokken. 

 

De heer Moens(BTB) licht de ML toe. 

- Invoering ‘in control statement’ uitgesteld naar 2020 
(rechtmatigheidscontrole wordt dan –weer- een aangelegenheid van het 

college i.p.v. de accountant). 

- Key Control: systeem is ingevoerd en een prima tool, maar moet vanaf 

2018 wel op de juiste wijze door de organisatie gebruikt worden. 
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Sociaal Domein 

Accountant: Twee zorgen: 1) Prestatie leveringen en 2) Controle op deze prestatie. 

Wethouder: dit is inmiddels in de lijn uitgezet. De bestaande kennis moet gekoppeld 

worden aan de werkwijze. Het College is bezig met het plan van aanpak om de controle 

in het Sociaal Domein te versterken. Na behandeling in het College zal het aangeboden 

worden aan de Raad. 

 

Sociaal Domein 

Rechtmatigheid Sociaal Domein 

Accountant: 

Aan het bedrag dat de gemeente ontvangt via de samenwerkingsverbanden of direct 

moeten prestatieverklaringen ten grondslag liggen. 

De heer Koster stelt de vragen of een bureau de controle doet en of de aanbevelingen uit 

te voeren zijn.  

Wethouder: 

Het is gewenst dat de gemeente steeds meer zelf de regie neemt ten aanzien van 

prestatielevering en controles. Bij de uitvoering moet de gemeente zich moet houden aan 

privacywetgeving etc. Vooral bij de Jeugdzorg loopt men tegen diverse problemen op. 

Wellicht is bij de jeugd de CJG/indicatiestelling en herindicatie het beste 

‘aangrijpingspunt’. Het Plan van aanpak ‘control in het Sociaal Domein’  is in 

voorbereiding en naar verwachting voor de zomer klaar voor behandeling in de Raad. Het 

is gewenst om –potentiele-  onzekerheden beheersbaar te houden en niet groter te laten 

worden (zoals bv. met PGB, waar ook frauderisico’s zijn). Clientonderzoeken na afloop 

van een jaar zijn nuttig, maar zijn geen ‘harde controles’. Bij een te grote onzekerheid 

kan geen goedkeurende accountantsverklaring worden afgegeven. 

 

Doelmatigheid Sociaal Domein (pag. 9) 

Accountant: 

De tekorten in de jeugdzorg lopen landelijk op, mede omdat gemeenten moeilijk op de 

kosten kunnen sturen en de beschikbare budgetten vanuit het Rijk dalen. Bovendien 

komt de participatiesamenleving moeilijk van de grond. Gemeenten zouden kunnen 

proberen om de schadelast te beperken door bv. gezinnen preventief te helpen om te 

voorkomen dat problemen zicht teveel opstapelen, bv. door het overnemen van 

schulden. Wellicht kunnen gezinscoaches ea behulpzaam zijn om de regie te vergroten.  

De mogelijkheden voor verbetering van doelmatigheid worden meegenomen in het plan 

van aanpak om de control in het Sociaal Domein versterken. 

 

Subsidies: 

Termijnen uit de subsidieverordening worden vaak niet gehaald. Dat is een formele 

onrechtmatigheid. De auditcommissie schrikt hiervan en benadrukt dat de gemeente aan 

de eigen termijn moet voldoen om 1)  het goede voorbeeld naar de instellingen te geven 

en 2) om te voorkomen dat ‘achter de feiten wordt aangelopen’. 
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Aanbevelingen Accountant 

De ML en de Jaarrekening zullen opgenomen worden in het inwerkprogramma. De 

accountant zal ook uitgenodigd worden om deel te nemen aan het inwerkprogramma van 

de nieuwe raad. 

De afspraak is dat op 21 juni in de commissie Bestuur en Middelen een toelichting op de 

Jaarrekening controle door de accountant zal worden geven. De leden van de commissie 

Samenleving zullen voor deze commissie uitgenodigd worden. Een vertegenwoordiging 

van IASZ zal desgevraagd aanwezig zijn. 

 

Om 21:30 uur dank de voorzitter de heren Moens en Bosma voor u aanwezigheid 

en schorst de vergadering voor het uitgeleiden van de accountant. 

 

De voorzitter heropent de vergadering om 21:35 uur. 

Aan de orde komen de overige agendapunten 

 

7. Mededelingen 

Wethouder:  

De diverse schadeclaims worden afgewikkeld in de lopende raads/college periode: 

Claim Baggerwerk: het College gaat niet in hoger beroep, het verlies wordt 

genomen 

BTW claim Haringbuys: met de fiscus wordt geprobeerd om te schikken voor 50% 

van de claim. 

Claim asbest Haringbuys: afgewikkeld 

Afwikkeling van het Landje van Van Riessen blijft nog een aandachtspunt. 

Investeringen / schuldniveau 

Afstoten activa gemeente: 

Woningen kunnen al dan niet versneld worden verkocht (ongeveer 6 miljoen in 

verhuurde staat of het dubbele op termijn in onverhuurde staat) 

Overig onroerend goed: 

Uit een rapportage blijkt dat weinig courant onroerend goed lastig valt af te 

stoten, dit wegens bijzondere omstandigheden van de objecten. 

Verkoop aandelen Eneco: 

Opbrengst potentieel circa 15 miljoen, het verkoopproces verloopt moeizaam.  

Investeringen: 

Naast de bekende investeringen van ongeveer 16 miljoen voor de komende jaren: 

IHP onderwijs voor de eerste vier jaar 8- 12 miljoen 

Rioleringsplan  

Ook voor het rioleringsplan moeten forse investeringen gedaan worden. Als 

gevolg hiervan dreigt het schuldniveau de komende vier jaar fors op te lopen van 

30 miljoen eind 2017 naar wellicht 50 miljoen in 2022. De nieuwe raad zal hier 

afweging moeten maken van investeringsambities versus financiële kaders en 

mogelijkheden.  

 

Vervolgprocedure Managementletter/nota control sociaal domein 

Gezien de vele aandachtspunten over het sociaal domein ligt het voor de hand om 

de managementletter te agenderen voor de commissie Samenleving. Dit wordt in 
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het presidium/agendacommissie besproken. Hier zou een vertegenwoordiging van 

IASZ aanwezig kunnen zijn. 

 

8. Opdrachtbevestiging Baker Tilly Berk controle jaarrekening 2017 

De opdracht zal met spoed getekend worden door de budgethouder binnen het 

lopend contract. 

 

9. Overeenkomst Baker Tilly Berk voor het leveren van accountants diensten 

2018-2019. 

De auditcommissie constateert dat BTB de controle en samenwerking zeer prettig 

en professioneel is verlopen en stelt voor het contract te verlengen voor de 

boekjaren 2018 en 2019. Het voorstel zal geagendeerd worden voor de commissie 

bestuur en middelen van 22 februari 2018 en vervolgens aan de Raad van 8 

maart 2018. 

 

10. Terugblik naar de Commissie Bestuur en Middelen van 18 januari 2018 

De auditcommissie concludeert dat de geagendeerde stukken voldoende 

besproken zijn in de Commissie Bestuur en Middelen en behoeft geen verder 

bespreking in de auditcommissie 

 

11. Rondvraag 

Er worden geen vragen gesteld. 

 

Beeldvormende avond 

Een beeldvormende avond met het thema Toelichting op de Nota Control in het 

Sociaal zal na de verkiezingen gepland worden. 

Inwerkprogramma Raad 

Een uitleg door de accountant is in het inwerkprogramma voor de nieuwe raad 

opgenomen. 

 

Volgende auditcommissie: 22 mei 2018 

 

12. Sluiting 

De voorzitter dankt de aanwezigen en sluit de vergadering om 22:00 uur. 

 

Overveen, 26 januari 2018 

Voorzitter van de Auditcommissie 

F. Wehrmeijer 


